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Spørgsmål S 2004

Vil ministeren overveje en omstrukturering af  Fosdal Planteskole, som åbner mulighed for, at 

planteskolen kan producere og sælge pesticidfri planter til andre end Skov- og Naturstyrelsen 

– eksempelvis andre offentlige myndigheder – såfremt det kan ske i fuld og lige konkurrence 

med øvrige planteproducenter ?

Svar

Jeg havde meget gerne set Fosdal Planteskole videreført i privat regi. 

Da der ikke viste sig forretningsmæssigt grundlag for en privat videreførsel af Fosdal Plante-

skole, valgte jeg at give planteskolen endnu en chance. Udgangspunktet er at videreføre en del 

af produktionen af planter til statsskovene, sådan som det også har været hidtil. Når jeg har 

fremført, at Fosdal Planteskole skal være konkurrencedygtig så ligger der heri, at planteskolen 

som minimum skal sikre planteleverancer til statsskovene til samme pris, som  ved levering 

fra private planteskoler. Samme kvalitets- og miljøkrav selvsagt forudsat. 

Det har været et væsentligt element i den udvikling af planteproduktion med nedsat forbrug af 

pesticider, som Fosdal Planteskole så flot har bidraget til, at stille de indhøstede erfaringer til 

rådighed for de private planteskoler. Det er fortsat intentionen, og der vil derfor fremover bli-

ve tillagt en miljøvenlig produktion særlig vægt ved de planteopkøb, som statsskovene også 

fremover vil gennemføre.

På ovenstående baggrund vil jeg ikke overveje at opbygge en produktion på Fosdal Plantesko-

le, som rækker ud over en del af produktionen af planter til statsskovene. 
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